

Zeitschrift: Mitteilungen aus Lebensmitteluntersuchungen und Hygiene = Travaux de chimie alimentaire et d'hygiène
Herausgeber: Bundesamt für Gesundheit
Band: 90 (1999)
Heft: 1

Inhaltsverzeichnis

Nutzungsbedingungen

Die ETH-Bibliothek ist die Anbieterin der digitalisierten Zeitschriften. Sie besitzt keine Urheberrechte an den Zeitschriften und ist nicht verantwortlich für deren Inhalte. Die Rechte liegen in der Regel bei den Herausgebern beziehungsweise den externen Rechteinhabern. [Siehe Rechtliche Hinweise.](#)

Conditions d'utilisation

L'ETH Library est le fournisseur des revues numérisées. Elle ne détient aucun droit d'auteur sur les revues et n'est pas responsable de leur contenu. En règle générale, les droits sont détenus par les éditeurs ou les détenteurs de droits externes. [Voir Informations légales.](#)

Terms of use

The ETH Library is the provider of the digitised journals. It does not own any copyrights to the journals and is not responsible for their content. The rights usually lie with the publishers or the external rights holders. [See Legal notice.](#)

Download PDF: 30.03.2025

ETH-Bibliothek Zürich, E-Periodica, <https://www.e-periodica.ch>

Berichte – Rapports

Bericht der 31. Arbeitstagung der Schweizerischen Gesellschaft für Lebensmittelhygiene (SGLH) an der ETH Zürich am 19. November 1998	1
--	---

Vorträge – Communications

<i>Rudolf Schmitt</i> : Aspekte des mikrobiellen Verderbs von Lebensmitteln	2
<i>Renato Amadò</i> : Aspekte des chemischen Verderbs von Lebensmitteln	11
<i>Josef Schlatter</i> : Gesundheitliche Aspekte des Lebensmittelverderbs	23
<i>Hans Schwab</i> : Lebensmittelrechtliche Beurteilung verdorbener Lebensmittel	33
<i>Ralf Mayr, Felix von Stetten, Kevin P. Francis and Siegfried Scherer</i> : Significance of psychrotolerant aerobic sporeformers in food spoilage and methodologies for their detection and identification	42
<i>Hans-Peter Bachmann</i> : Einflussfaktoren auf Auskeimen und Wachstum von <i>Clostridium tyrobutyricum</i> in Hartkäse aus silofreier Milch	62
<i>Peter Kradolfer</i> : Massnahmen zur Verhinderung des mikrobiellen Lebensmittelverderbs	72

Originalarbeiten – Travaux originaux

<i>Arnold Kuchen, Felix Müller[†], Marie Farine, Hans Zimmermann, Otto Blaser und Claude Wüthrich</i> : Die mittlere tägliche Aufnahme von Pestiziden und anderen Fremdstoffen über die Nahrung in der Schweiz	78
<i>Stefan Bogdanov, Cord Lüllmann, Peter Martin et al.</i> : Honey quality, methods of analysis and international regulatory standards: Review of the work of the International Honey Commission	108

Informationen – Informations

Bericht über die Jahrestagung der Food Chemistry Division der Federation of European Chemical Societies	126
Food Micro '99	128
Veranstaltungskalender 1999	129
Schweizerische Gesellschaft für Lebensmittelhygiene	133
Société suisse d'hygiène des denrées alimentaires	134

Contents

Page

Reports

- Report of the 31st meeting of the Swiss Society of Food Hygiene,
ETH Zurich, 19 November 1998 1

Lectures

- Rudolf Schmitt*: Aspects of microbial spoilage of food 2
Renato Amadò: Aspects of the chemical deterioration of food 11
Josef Schlatter: Toxicological aspects of food spoilage 23
Hans Schwab: Legal regulation of food spoilage 33
Ralf Mayr, Felix von Stetten, Kevin P. Francis and Siegfried Scherer:
Significance of psychro-identification tolerant aerobic sporeformers
in food spoilage and methodologies for their detection 42
Hans-Peter Bachmann: Germination and growth of *Clostridium*
tyrobutyricum in hard cheese manufactured from non-silage milk 62
Peter Kradolfer: Prevention of microbiological spoilage of food 72

Original Papers

- Arnold Kuchen, Felix Müller[†], Marie Farine, Hans Zimmermann,*
Otto Blaser and Claude Wüthrich: Pesticides and other chemical
residues in Swiss total diet samples 78
Stefan Bogdanov, Cord Lüllmann and Peter Martin: Honey quality,
methods of analysis and international regulatory standards:
Review of the work of the International Honey Commission 108

Information

- Report of the Annual Meeting of the Food Chemistry Division of the
Federation of European Chemical Societies 126
Food Micro '99 128
Calendar of events 1999 129
Swiss Society of Food Hygiene 133